
یورو دیجیتال چه نقشی در اقتصاد اروپا 
خواهد گذاشت؟

عضــو هیئت مدیــره بانک مرکزی اروپــا، بر اهمیت ظهــور یورو دیجیتــال در حفاظت از 
حاکمیت پولی اروپا تاکید کرد. به گزارش ایســنا، پیرو ســیپولونه، عضو هیئت مدیره بانک 
مرکزی اروپا )ECB( اظهار کرد ظهور سیســتم های پرداخت دیجیتال غیر اروپایی، استقلال 
مالــی منطقه یــورو را تهدید می کند و بانک مرکــزی اروپا با کاهش اســتفاده از پول نقد 
و سیســتم های پرداخــت دیجیتال پراکنده، برای اطمینان از دسترســی گســترده به پول 
بانــک مرکزی در عصر دیجیتال، به دنبال ارز دیجیتالی است.ســیپولونه خاطرنشــان کرد: 
یــورو دیجیتال همچنین با تقویت رقابت و نوآوری، مزایای بیشــتری بــرای اقتصاد منطقه 
یورو ایجاد خواهد کرد. علاوه بر این، محیطی مناســب برای پذیرش گســترده نوآوری های 
پرداخت در سراســر اروپا خواهد بود.در حال حاضر حدود ۶۳ کشور در حال اجرا، آزمایش، 
توســعه یا کاوش ارز دیجیتال بانک مرکزی های خود هســتند. در همین حال، راه حل های 
عمده پرداخت خصوصی در ســطح جهانی در حال گســترش هســتند و با چهره هایی مانند 
دونالد ترامپ، نامزد ریاســت جمهوری ایالات متحده که وعده می دهد ایالات متحده را به یک 
»ابرقدرت بیت کوین« تبدیل کند، برخی کشــورها حتی ممکن اســت به دنبال اســتفاده از 
دارایی های رمزنگاری باشــند.در این محیط پرشتاب، اروپا نمی تواند ثابت بماند و نقش بانک 
مرکزی اروپا در انتشــار پولی که در سراسر منطقه یورو پذیرفته می شود، به ویژه در اتحادیه 
پولی که در آن بازارهای پرداخت در امتداد خطوط ملی پراکنده هســتند، بسیار مهم است.

ما متعهد هســتیم اطمینان حاصــل کنیم که مردم اروپا می توانند به اســتفاده از پول نقد 
ادامه دهند. با این حال، ما نمی توانیم کنار بنشــینیم و تماشا کنیم که افراد قادر به استفاده 
از پــول بانک مرکزی برای تراکنش های دیجیتال روزانه خود نیســتند. بیزنس گزارش کرد، 
ظهور پول بانک مرکزی به دنیای دیجیتالی شــده از طریق یورو دیجیتال، از حاکمیت پولی 
مــا در عصر دیجیتــال محافظت می کند.وی افزود: با ارائه پولی کــه می تواند برای هر گونه 
پرداخــت دیجیتالی در منطقه یورو مورد اســتفاده قرار گیرد، بــر پراکندگی غلبه، رقابت و 
نوآوری را با تسهیل توســعه خدمات پرداخت تقویت و استقلال و انعطاف پذیری را با کمک 

به جلوگیری از وابســتگی بیش از حد به کشورهای خارجی تقویت می کند.

براســاس اعلام مرکز مبادله ارز و طلای ایران، نوزدهمین جلسه حراج سکه طلا روز 
دوشنبه) ۹ مهرماه( برگزار می شود.به گزارش ایسنا، بر اساس شیوه  نامه نحوه برگزاری 
حراج ســکه طلا در ســامانه مرکز مبادله ارز و طلای ایران مورخ ۱۳ شهریورماه ماه 
۱۴۰۲ منتشره در تارنمای رسمی)www.ice.ir(، نوزدهمین جلسه حراج سکه طلا در 
روز دوشنبه ۹ مهرماه ۱۴۰۳، از طریق سامانه معاملات این مرکز به آدرس اینترنتی 
market.ice.ir برگزار می شود و دارایی موضوع حراج، تمام سکه، نیم سکه و ربع سکه 
بهار آزادی ضرب ســال ۱۳۸۶ بانک مرکزی و بدون بسته بندی است. حداکثر ثبت 
سفارشکلیه اشخاص حقیقی با تابعیت ایرانی بالای ۱۸ سال تمام شمسی می توانند 
در این حراج شرکت کنند و حداکثر حجم سفارش و خرید برای هر متقاضی مجموعا 
پنج قطعه سکه است. به نحوی که می توان پنج قطعه ربع سکه یا پنج قطعه نیم سکه 
یا پنج قطعه تمام سکه، و یا ترکیبی از هر سه شامل تمام سکه، نیم سکه و ربع سکه 

باشد که جمع هر سه باهم نباید بیش از پنج قطعه باشد.
متقاضیان توجه داشته باشند که در هر سفارش خود از انواع سکه، صرفاً می توانند یک 
سفارش فعال داشته باشند؛ به این معنی که متقاضیان برای ثبت سفارش خرید هر 
نوع قطعه سکه، فقط یکبار می توانند تعیین قیمت و تعیین تعداد سکه را انجام دهد.

زمان واریز وجه متقاضی خرید موظف است پیش از ارسال سفارش خرید در سامانه، 
معادل ریالی ۱۰۰ درصد ارزش ســفارش خریــد به انضمام کارمزد را از طریق درگاه 
پرداخت اینترنتی در کیف پول خــود تامین کند. وجه مذکور در کیف پول کاربر تا 
پایان جلسه حراج مسدود می شود.زمان واریز وجه از  ساعت ۱۲ روز شنبه ۷ مهرماه 
آغاز و در  ساعت ۲۳ روز یکشنبه مورخ ۸ مهرماه ۱۴۰۳ پایان می یابد. پس از اتمام 

این دوره زمانی، امکان پرداخت وجه و در نتیجه شرکت در حراج وجود ندارد.
شــروع جلسه حراج شروع جلسه حراج راس ساعت ۱۲ است و بازه ثبت سفارش نیز 
از ساعت ۱۲ الی ۱۵ خواهد بود. بازه نظارت و تخصیص نیز از ساعت ۱۵ تا ۱۷ همان 
روز است و ساعت ۱۷ نیز نتایج حراج اعلام می شود. متقاضیان جهت اطلاع از نتیجه 
حراج به ســامانه حراج ســکه طلای مرکز مبادله ایران مراجعه کنند. شیوه برگزاری 
حراج  نیز از طریق ثبت ســفارش و تخصیص بر مبنــای اولویت قیمت-زمان انجام 
می شود. بازگشــت وجه قابل توجه است که واریز وجه معاملات از طریق کارت های 
هدیه، بن کارت، کارت اعتباری مرابحه و کارت های بانکی فاقد شــماره شــبا ممنوع 
است و مسئولیت عدم استرداد وجه بر عهده شخص متقاضی است.شایان ذکر است، 
وجوه باقی مانده در کیف پول تا ۴۸ ساعت پس از جلسه حراج به شناسه بانکی)شبا( 
تعریف شده در حســاب کاربری عودت داده می شود. متقاضیان توجه داشته باشند 
که جهت انجام فرایند بازگشت وجه باقی مانده در کیف پول، باید صرفا یک شناسه 

بانکی)شــبا( مربوط به بانک ملی ایران را در حساب کاربری خود ثبت کنند و این 
حســاب باید متعلق به کاربر باشــد. کارمزد و هزینه های عملیاتی کارمزد معامله 
معــادل یک در هزار)۰,۱ درصد( ارزش  معامله اســت. خریدار موظف اســت در 
هنگام دریافت ســکه طلای خریداری شــده از شعبه انتخاب  شــده در سامانه، به 
ازای هر قطعه ســکه طلا )اعم از سکه تمام، نیم سکه و ربع سکه( مبلغ ۳۰۰ هزار 
ریــال به عنوان هزینه تحویل به شــعبه بانک عامل پرداخــت کند.در صورتی که 
خریدار در مهلت مشمول هزینه انبارداری )۱۴ تا ۲۱ روز کاری از زمان تخصیص 
ســکه طلا( جهت دریافت ســکه طلای خریداری شده به شــعبه انتخاب  شده در 
ســامانه مراجعه کند، باید علاوه بــر هزینه تحویل، به ازای هر قطعه ســکه طلا 
)اعم از ســکه تمام، نیم سکه و ربع سکه( مبلغ ۵۰۰ هزار ریال به ازای هر روز  به 
عنوان هزینه ی انبارداری به شــعبه بانک عامل پرداخت کند. خریدار موظف است 
هزینه هــای عملیاتی مربوط به بانک عامل )هزینه تحویل و هزینه انبارداری( را به 
هنگام دریافت ســکه طلای خریداری شده به بانک عامل پرداخت کند.زمان بندی 
تحویل ســکه متقاضیان جهت دریافت ســکه، به جدول زمانی تحویل سکه توجه 
داشــته باشند. شــروع زمان تحویل بدون هزینه انبارداری سکه طلا از ۱۸ مهرماه 
آغاز و تا ۲۵ مهرماه ادامه خواهد داشت؛ طی این دوره فقط هزینه تحویل از سوی 
شعب بانک عامل دریافت می شود. هزینه تحویل ۳۰ هزار تومان به ازای هر سکه 
برای کل دوره خواهد بود. اشــخاصی که طی بازه زمانی ۲۶ مهرماه تا ۳  آبان ماه 
برای دریافت ســکه اقدام کنند، علاوه بر هزینــه تحویل، باید هزینه انبارداری نیز 
پرداخت کنند. هزینه انبارداری ســکه طلا ۵۰ هــزار تومان در هر روز به ازای هر 
سکه خواهد بود و به شعبه بانک عامل پرداخت می شود؛ این هزینه شامل روزهای 
تعطیل نیز خواهد بود.در صورتی که اشــخاص در بازه زمانی تحویل سکه اقدام به 
دریافت ســکه نکنند، معامله فســخ و پس از اعلام بانک عامل وجه معامله پس از 
کسر کارمزد خرید و ســایر هزینه های عملیاتی به کیف پول خریدار عودت داده 
می شــود؛ در صورت انفساخ معامله به دلیل عدم مراجعه خریدار به شعبه انتخاب 
شــده در ســامانه جهت دریافت ســکه طلا در مهلت مقرر، خریدار به مدت ۱۸۰ 
روز از ثبت هرگونه ســفارش خرید در سامانه منع می شود. همچنین، شرکت در 
حراج های گذشــته منعی برای حضور در حراج نوزدهم ندارد و اشــخاصی که در 
این حراج شــرکت می کنند، می توانند در حراج های بعدی نیز حضور یابند.گفتنی 
اســت؛ متقاضیان شرکت در حراج های ســکه طلای سامانه معاملات مرکز مبادله 
ایران، می توانند طی ۷ روز هفته و ۲۴ ساعت شبانه روز، از طریق سامانه معاملات 

این مرکز به آدرس اینترنتی market.ice.ir، اقدام به ثبت نام و احراز هویت کنند.
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وزیر نیروی جمهوری اسلامی ایران در حاشیه اجلاس وزیران انرژی گروه بریکس با وزیر انرژی پاکستان دیدار و رایزنی کرد.به گزارش ایسنا، عباس علی آبادی وزیر نیرو کشورمان در ادامه 
مذاکرات دوجانبه با وزیران انرژی بریکس و مقامات شرکت کننده در نشست سالانه هفته انرژی روسیه، ظهر امروز با »محمود خالد جمال« وزیر انرژی پاکستان دیدار و گفت وگو کرد.

در این دیدار که کاظم جلالی سفیر جمهوری اسلامی ایران و اعضای هیئت های دو کشور نیز حضور داشتند، دوطرف درباره توسعه همکاری ها در زمینه انرژی تجدیدپذیر، توربین های 
بادی و تجهیزات فنی در زمینه تولید انرژی خورشیدی رایزنی کردند.

www.sobh-eqtesad.ir

توسعه همکاری های ایران و پاکستان در حوزه انرژی های 
تجدیدپذیر

info@sobh-eqtesad.ir

رئیس کل گمرک:

تراز تجاری مثبت ۱۷ میلیارد 
دلار شد

طبق اعلام رئیس کل گمرک ایران، در نیمه نخست سال جاری دو کشور چین 
و امارات متحده عربی بزرگ ترین شرکای تجاری کشور بوده اند. همچنین تراز 
تجاری کشــور در این بازه زمانی ۱۷ میلیارد دلار مثبت بوده است.به گزارش 
ایســنا، محمد رضوانی فر با اعلام آمار صادرات غیر نفتی کشور در شش ماهه 
ســال جاری گفت: میزان وزنی صادرات غیرنفتی در شــش ماهه سال جاری 
هفت میلیون تن است که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۳.۵ درصد افزایش 
داشته است. این در حالی است که در پنج ماهه نخست سال جاری )ماه قبل( 
میزان صادرات قطعی کالاهای غیر نفتی کشور ۶۰ هزار و ۵۱۲ هزار تن )۶.۵ 
میلیون تن( به ارزش ۲۱.۹ میلیارد دلار بود که در قیاس با مدت مشــابه در 
ســال ۱۴۰۲، رشد ۷.۲ درصدی در وزن و رشد ۱۰ درصدی در ارزش دلاری 
محصولات را نشــان می دهد.وی با اشاره به اینکه در این مدت ۲۳.۲ میلیارد 
دلار نفت و ۶۰۰ میلیون دلار خدمات فنی و مهندسی صادر شده است، افزود: 
مجموع صادرات کشــور در شش ماهه امســال به ۴۹.۶ میلیارد دلار رسیده 
اســت.رئیس کل گمرک ایران در خصوص میزان واردات کالا به کشــور در 
شــش ماهه سال جاری افزود: در این مدت میزان واردات کالا با احتساب ۲.۵ 
میلیارد دلار شمش طلا به رقم ۳۲.۶ میلیارد دلار رسید که نسبت به آمار پنج 
ماهه ابتدایی سال جاری )۲۶.۳ میلیارد دلار( از واردات ۶.۳ میلیارد دلاری در 
شهریور ماه خبر می دهد.رضوانی فر در رابطه با مجموع مبادلات تجاری کشور 
در شش ماهه نخست امسال گفت: در این مدت مبادلات تجاری کشور ۸۲.۲ 
میلیارد دلار بوده و تراز تجاری کشور بدون نفت و خدمات فنی مهندسی ۶.۸ 
میلیــارد دلار منفی و با در نظر گرفتن نفت و خدمات فنی و مهندســی ۱۷ 
میلیارد دلار مثبت بوده است.وی گفت: متوسط ارزش هر تن کالای صادراتی 
کشور در شــش ماهه امسال با ســه درصد افزایش به رقم ۳۶۶ دلار رسیده 
است.صاردات ۲۸ میلیون تنی محصولات پتروشیمی رئیس کل گمرک ایران 
افزود: در این مدت ۲۸.۱ میلیون تن محصولات پتروشــیمی به ارزش ۱۱.۳ 
میلیارد دلار صادر شــده اســت که به لحاظ وزن پنج درصد و از حیث ارزش 
هفت درصد افزایش داشــته است.مقاصد کالاهای تجاری ایران کدام کشورها 
هســتند؟ رضوانی فر در خصوص بزرگ ترین مقاصد صادراتی کشور در شش 
ماهه اول سال جاری گفت: چین با ۷.۲ میلیارد دلار، عراق با ۵.۲ میلیارد دلار، 
امارات متحده عربی با ۳.۴ میلیارد دلار، ترکیه با ۲.۴ میلیارد دلار، افغانستان 
با ۱.۱ میلیارد دلار، پاکســتان با یک میلیارد دلار و هند با ۹۰۰ میلیون دلار 
از عمده ترین مقاصد صادراتی کشورمان در این مدت بودند و این کشورها در 
مجموع ۸۱ درصد از وزن و ۸۲ درصد از ارزش کل صادرات کشــور را به خود 
اختصاص دادند.این در حالی است که در پنج ماهه نخست امسال، بیش ترین 
میزان صادرات گمرکی ایران به کشــورهای چین با ۵.۹ میلیارد دلار، عراق با 
۴.۵ میلیارد دلار، امارات متحده عربی با ۲.۹ میلیارد دلار، ترکیه با ۲.۱ میلیارد 
دلار و افغانستان با ۸۳۹ میلیون دلار، صورت گرفته است.مبادی وارداتی کشور 
کدام اند؟ وی در خصوص عمده ترین کشــورهای مبدا کالاهای وارداتی کشور 
گفت: بیش ترین میزان کالاهای وارداتی به ایران در شش ماهه نخست امسال 
از مبدا کشــورهای امارات متحده عربی با ۱۰ میلیارد دلار، چین ۸.۵ میلیارد 
دلار، ترکیه ۵.۱ میلیارد دلار، آلمان ۱.۲ میلیارد دلار، فدراســیون روســیه و 
هنــد هر کدام با ۸۰۰ میلیون دلار و هنگ کنگ با ۶۰۰ میلیون دلار، اســت 
و ۷۷ درصــد از وزن و ۸۳ درصد از ارزش کل واردات کشــور در این مدت از 
هفت کشور مذکور بوده است.این در حالی است که عمده ترین مبادی وارداتی 
گمرکی کشــور در پنج ماهه نخست امسال کشورهای امارات متحده عربی با 
هشت میلیارد دلار، چین با ۶.۹ میلیارد دلار، ترکیه با ۳.۸ میلیارد دلار، آلمان 
بــا یک میلیارد دلار و هند با ۷۳۴ میلیون دلار، بودند. رضوانی فر در پایان در 
خصوص بزرگ ترین شرکای تجاری ایران در نیمه اول امسال اظهار کرد: چین 
با ۱۵.۷ میلیارد دلار، امارات با ۱۳.۴ میلیارد دلار و ترکیه با ۷.۵ میلیارد دلار 

سه شریک عمده تجاری کشور هستند.

اعضای شورای فقهی بانک 
مرکزی منصوب شدند

رئیس کل بانک مرکزی در احکام جداگانه ای، آیت الله دکتر غلامرضا مصباحی 
مقدم، حجت الاسلام و المسلمین دکتر مجید رضایی، آیت الله محمد سعید 
واعظی، آیت الله دکتر حسن آقانظری و آیت الله علیرضا اسلامیان را به عنوان 
اعضای شورای فقهی، منصوب کرد.به گزارش ایسنا، طبق اعلام بانک مرکزی، 
به موجب ماده ۱۸ قانون جدید بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران، برای 
حصول اطمینان از عدم مغایرت تصمیمات بانک مرکزی درباره نوع قراردادهای 
مورد اســتفاده در عملیات بانکی )ســپرده گیری، پرداخت تسهیلات و ایجاد 
اعتبار( با موازین شرع، شورای فقهی بانک مرکزی با ترتیبات پنج فقیه )مجتهد 
متجــزی در حوزه فقه معاملات و صاحب نظر در مســائل پولی و بانکی(، قائم 
مقام رئیــس کل، معاونان تنظیم  گری و نظــارت و حقوقی رئیس کل، یک 
نفر اقتصاددان متخصص در بانکداری اســلامی به انتخاب رئیس کل، یک نفر 
حقوقدان متخصص در بانکداری اســلامی به انتخــاب رئیس کل یک نفر از 
مدیران عامل بانک های کشور به انتخاب وزیر امور اقتصادی و دارایی تشکیل 
می شود.  براین اساس، رئیس کل بانک مرکزی در احکام جداگانه ای، آیت الله 
دکتر غلامرضا مصباحی مقدم، حجت الاسلام و المسلمین دکتر مجید رضایی، 
آیت الله محمد سعید واعظی، آیت الله دکتر حسن آقانظری و آیت الله علیرضا 
اســلامیان را به عنوان اعضای شورای فقهی، منصوب کرد.گفتنی است؛حکم 
اعضای حقیقی شــورای فقهی توســط رئیس کل صادر می شــود. همچنین 
فقهای عضو شورای فقهی به پیشنهاد مشترک مدیر حوزه های علمیه کشور و 
رئیس کل به شورای نگهبان معرفی و با تأیید اکثریت فقهای آن شورا انتخاب 

می  شوند.

گزیده خبر مشاور و دستیار رهبری:

جهان شاهد بی سابقه ترین نسل کشی در لبنان است
رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیکی اعلام کرد

 رشد ۷۴ درصدی تجارت 
الکترونیکی

بیت کوین به ۶۶ هزار دلار بازگشت

رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیکی، گفت: در حال حاضر بیش از ۲۵۰ هزار شرکت فعال در حوزه 
تجارت الکترونیکی دارای نشان اینماد هستند و شناسنامه کسب و کارها اکنون در دسترس کاربران 
اســت.به گزارش ایسنا، امین کلاهدوزان - رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیکی - با اشاره به رشد 
شتابان تجارت الکترونیکی در دو سال گذشته، گفت: در دو سال گذشته رشد بسیار مطلوبی در کشور 
مشاهده شد، به شکلی که در سال گذشته رشد ۷۴ درصدی را تجربه کردیم که بالغ به ۳۲۰۰ هزار 

میلیارد تومان گردش مالی شرکت های تجارت الکترونیکی بود.......

چرا مبلغ جدید وام مسکن ابلاغ 
نمی شود؟

فروش ۲ محصول سایپا از روز 
دوشنبه

 شرط کاهشی شدن قیمت ها در بازار 
چیست؟
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حراج بعدی سکه چه زمانی برگزار می شود؟
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گزیده خبر
کنعانی نوشت:

هیولای صهیونیسم تهدیدی برای 
همه جهان است

ســخنگوی وزارت امور خارجه طی پیامی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: هیولای 
صهیونیسم تهدیدی برای همه جهان است.به گزارش خبرگزاری مهر، »ناصر کنعانی« 
سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن انتشار تصویری در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: 
هیولای صهیونیسم تهدیدی برای همه جهان است. در سایه بی عملی دولت ها و مجامع 
بین المللی خاصه شورای امنیت سازمان ملل در قبال جنایات هولناک و بی سابقه رژیم 
صهیونیســتی در  فلســطین و  لبنان و حمایت تمام عیار نظامی، سیاسی و اقتصادی 
آمریکا از این رژیم جنایتکار، نقش ملت ها در حمایت از فلســطین و لبنان کلیدی و 
تعیین کننده است.سخنگوی وزارتخارجه افزود: دود بی عملی جهان در قبال جنایات 

رژیم مخوف و یاغی اسرائیل، در آینده نزدیک به چشم همه جهانیان خواهد رفت.

عارف: ایران همواره پشتیبان دولت، 
ملت لبنان ومقاومت اسلامی است

در پی حملات روز گذشــته رژیم صهیونیستی، معاون اول رئیس جمهور درپیامی به 
نجیب میقاتی نخست وزیر لبنان جنایات آشکار روز گذشته صهیونست ها را محکوم 
کرد و به دولت و مردم لبنان و خانواده قربانیان این حادثه تســلیت گفت.به گزارش 

ایسنا، متن پیام محمدرضا عارف بدین شرح است:
جناب آقای دکتر نجیب میقاتی نخست وزیر محترم لبنان حملات رژیم صهیونیستی 
به منطقه ضاحیه در بیروت، یک جنایت آشکار علیه بشریت است که ماهیت تروریسم 
دولتی این رژیم را بار دیگر نشان داد.بمباران بی رحمانه رژیم صهیونیستی علیه لبنان، 
نقض آشــکار تمامی موازین بین المللی از جمله تمامیت ارضی این کشور است. این 
تجاوز، نتیجه سال ها استیصال جامعه جهانی در متوقف کردن ماشین تروریسم دولتی 
رژیم صهیونیستی بوده و یک بار دیگر ثابت کرد که این رژیم بزرگ ترین تهدید علیه 
صلح و امنیت منطقه ای و بین المللی اســت.در چنین شرایطی به یقین انتظار می رود 
تمامی کشورهای جهان و به ویژه کشورهای اسلامی، با قاطعیت این جنایت را محکوم 
کنند و با فشار به این رژیم هتاک و غیرمشروع، هزینه ماجراجویی هایش را بالا برده 
و اقدامات ضد بشری اش را مهار کنند.اینجانب ضمن محکوم کردن این جنایت و ابراز 
همدردی، به ملت و دولت لبنان و خانواده شــهدای سرافراز این حملات تسلیت می 
گویم و در غم شما، مردم عزیز لبنان و جریان پرافتخار مقاومت لبنان شریک هستم.

بدون تردید دولت جمهوری اسلامی ایران این جنایت اخیر صهیونیست ها را در مجامع 
بین المللی پیگیری می کند و در کنار ملت لبنان و محور مقاومت خواهد بود.

نامه  قالیباف به رئیس مجلس نمایندگان لبنان

حمایت کامل مجلس ایران از 
جبهه مقاومت و سیدحسن نصرالله

شــورای  مجلــس  رئیــس 
کردن  محکوم  اســلامی ضمن 
جنایت هــای رژیــم جعلــی و 
بر حمایت  غاصب صهیونیستی 
کامل مجلس شــورای اسلامی 
از جبهه مقاومــت تاکید کرد و 
گفت: جنایات رژیم کودک کش 
اســرائیل، بدون هیچ حد و مرز 

اخلاقی و انسانی، در سکوت خفت بار مدعیان حقوق بشر و مجامع بین المللی همچنان 
ادامه دارد.به گزارش ایسنا متن نامه محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی 

به شرح ذیل است:»جناب آقای نبیه بری  رئیس محترم مجلس نمایندگان لبنان
سلام علیکم؛حملات گسترده در منطقه ضاحیه بیروت و هدف قرار دادن مردم مظلوم 
لبنان، پس از نسل کشی بی رحمانه در غزه، بیانگر خوی وحشی گری و تروریسم دولتی 
و نادیده گرفتن همه قوانین حقوق بشــری توســط رژیم سفاک صهیونیستی است.

مجلس شورای اسلامی ایران نه تنها این اقدامات وحشیانه را به شدت محکوم می کند، 
بلکه تداوم اینگونه اقدامات غیربشردوستانه را فاجعه علیه بشریت، صلح و ثبات منطقه 
و جهان می داند.متأسفانه جهان شاهد اســت که جنایات رژیم کودک کش اسرائیل، 
بدون هیچ حد و مرز اخلاقی و انسانی، در سکوت خفت بار مدعیان حقوق بشر و مجامع 
بین المللی همچنان ادامه دارد.مجلس شــورای اسلامی با محکوم نمودن جنایت های 
رژیم جعلی و غاصب صهیونیستی، حمایت کامل خود را از جبهه مقاومت و در رأس 
آن سید حسن نصرالله اعلام می دارد.یقیناً وعده الهی »إنْ تنْصروا الله ینْصرکم و یثبّتْ 
أقدامکم« محقق خواهد شد و محور مقاومت و حزب الله پیروز قطعی این نبرد خواهد 
بود. مجدداً ضمن اعلام همبستگی با ملت شریف و شجاع لبنان و درود بر ارواح طیبه 
شــهدای محور مقاومت، از خداوند متعال صبر و اجر برای بازماندگان و شفای عاجل 
و کامل برای مجروحان و پیــروزی و عزت روزافزون برای رزمندگان جبهه مقاومت، 

مسئلت می نمائیم.
محمدباقر قالیباف   رئیس مجلس شورای اسلامی جمهوری اسلامی ایران«

ســید عباس عراقچی وزیر امور خارجه ایران در نشســت اضطراری شــورای امنیت سازمان 
ملل گفت: نتانیاهو و باند جنایتکار او باید به خاطر هولناک ترین جنایات دســتگیر و محاکمه 
می شدند.به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران روز جمعه به وقت محلی در نشست شورای امنیت درباره وضعیت خاورمیانه و فلسطین 
افزود: جنگ طلبی رژیم اسرائیل به حمایت نظامی و پشتیبانی سیاسی ایالات متحده متکی 
است. سلاح های آمریکایی بخش عمده ای از تسلیحات و مهمات مورد استفاده رژیم اسرائیل 
در غزه را تشکیل می دهند و بنابراین ایالات متحده در هر جنبه ای از جنایات اسرائیل دخیل 
است.عراقچی گفت: جهان با خشم و انزجار نظاره گر بوده، در حالی که ایالات متحده، بریتانیا، 
کانــادا، آلمان و برخی دیگر تنها در حال دلجویی از جنایتکاران بوده اند. به هر حال، آیا واقعاً 

انتظار دارید که جامعه جهانی به صداقت ادعاهای حقوق بشری شما ایمان داشته باشد؟
وزیر امور خارجه ایران تاکید کرد: اعتبار شــورای امنیت هر لحظه در حال کاهش است زیرا 
توســط حامیان اصلی رژیم اســرائیل از انجام وظیفه خود تحت منشور بازداشته شده است. 
شــورای امنیت باید اکنون اقدام کند و نقشه بی رحمانه رژیم اسرائیل برای نابودی یک ملت 
کامل را که به مدت ۸ دهه تحت اشغال و سرکوب وحشیانه بوده اند، متوقف کند.متن کامل 
سخنان ســید عباس عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری اســلامی ایران در شورای امنیت 
ســازمان ملل متحد در خصوص »وضعیت در خاورمیانه، از جمله مسئله فلسطین« در روز 

جمعه به وقت محلی برابر با ۲۷ سپتامبر ۲۰۲۴ به شرح زیر است:بسم الله الرحمن الرحیم
خانم رئیس،اعضای محترم شــورای امنیت،بیش از حد لازم در مورد وحشت های نسل کشی 
جاری در غزه صحبت شــده، اما حتی یک اقدام برای متوقف کردن آن انجام نشــده است. 
در عوض، مافیای جنایتکار رژیم اســرائیل پاداش داده می شــود، جنایات آن ها توجیه شده 
و فجایعشــان در برابر چشــمان ما عادی سازی می شــود.به همین دلیل است که نتانیاهو و 
همراهانش این قدر بی رحمانه جســور شده اند تا رویای تکرار کشتار خود در لبنان و کشاندن 
کل منطقه به یک جنگ تمام عیار را در ســر بپرورانند. کاملًا واضح است که آن ها بر حمایت 
ایالات متحده در کمپین شــوم خود برای ترور و تخریب حســاب کرده اند.تنها همین صبح، 
رژیم اســرائیل از چندین بمب ۵۰۰۰ پوندی نفوذگر که توسط ایالات متحده به آن ها هدیه 
داده شده بود، برای حمله به مناطق مسکونی بیروت استفاده کرد. در حالی که رهبران رژیم 
اسرائیل باید به خاطر جنایات فجیعشان در فلسطین اشغالی و لبنان پاسخگو باشند، نمی توان 

همدستی ایالات متحده در این جنایات را نادیده گرفت.فقط به چند واقعیت اشاره می کنم:
اولاً، جنگ طلبی رژیم اســرائیل به حمایت نظامی و پشتیبانی سیاسی ایالات متحده متکی 
است. سلاح های آمریکایی بخش عمده ای از تسلیحات و مهمات مورد استفاده رژیم اسرائیل 
در غزه را تشکیل می دهند و بنابراین ایالات متحده در هر جنبه ای از جنایات اسرائیل دخیل 
است.بیشــتر بمب هایی که رژیم اسرائیل بر غزه می ریزد، ساخت ایالات متحده است. ایالات 

متحده حتی ســوخت جت را برای رژیم اســرائیل تأمین می کند. از ۷ اکتبر تاکنون، ایالات 
متحده آن قدر سلاح به رژیم اسرائیل ارسال کرده که پنتاگون با مشکل در تأمین هواپیماهای 
باری کافی برای تحویل تجهیزات مواجه شده است.اگر در ابراز نگرانی ایالات متحده در مورد 
از دست رفتن جان غیرنظامیان بی گناه فلســطینی صداقتی وجود دارد، می تواند به سادگی 

ابزارهایی که رژیم اسرائیل برای ارتکاب جنایت نیاز دارد را از آن ها دریغ کند.
خانم رئیس،اکنون بیش از یک ســال است که کمپین نسل کشی در غزه ادامه دارد. بیش از 
دویست هزار نفر کشته، زخمی یا زیر آوار دفن شده اند. کل نوار غزه با خاک یکسان شده است. 
کودکان و زنان عمداً به عنوان بخشــی از خواست رژیم اسرائیل برای نابودی فلسطین به طور 

دسته جمعی به قتل رسیده اند.

جهان با خشم و انزجار نظاره گر بوده، در حالی که ایالات متحده، بریتانیا، کانادا، آلمان و برخی 
دیگر تنها در حال دلجویی از جنایتکاران بوده اند. به هر حال، آیا واقعاً انتظار دارید که جامعه 
جهانی به صداقت ادعاهای حقوق بشــری شما ایمان داشته باشد؟خانم رئیس،اعتبار شورای 
امنیت هر لحظه در حال کاهش است زیرا توسط حامیان اصلی رژیم اسرائیل از انجام وظیفه 
خود تحت منشور بازداشته شده است. شورای امنیت باید اکنون اقدام کند و نقشه بی رحمانه 
رژیم اســرائیل برای نابودی یک ملت کامل را که به مدت ۸ دهه تحت اشــغال و ســرکوب 
وحشیانه بوده اند، متوقف کند.عدم اقدام شورا، دعوتی به فجایع بیشتر است. اعضای شورا و در 
واقع کل نظام سازمان ملل، مسئول هر جنایتی خواهند بود که رژیم اسرائیل در غزه، لبنان 
و جاهای دیگر مرتکب می شود. نتانیاهو و باند جنایتکار او باید به خاطر هولناک ترین جنایات 
دستگیر و محاکمه می شدند، نه اینکه به او اجازه داده شود در برابر این نهاد محترم ظاهر شود 
و به اعمال شریرانه خود افتخار کند.این یک ننگ تاریخی است که یک قاتل برجسته جرأت 
می کند در سازمان ملل حاضر شود و مجمع عمومی را با دروغ های مشمئزکننده و تهدیدهای 
وقیحانه خود برای حمله به کشورهای دیگر و کشتن افراد بیشتر مسموم کند.او شیطان واقعی 
در ســیمای انسان اســت. او چنان درباره مردم منطقه دچار توهم است که به خود می بالد 
که از طریق شــنا در دریایی از خون فلسطینیان و لبنانی ها روابط خود را با مسلمانان عادی 
می کند. این هرگز اتفاق نخواهــد افتاد.مردم ایالات متحده باید بدانند که نتانیاهو در تلاش 
است تا ایالات متحده را به جنگ با کل منطقه بکشاند تا هم خود را در قدرت نگه دارد و هم 
بــر نتایج انتخابات آتی ایالات متحده تأثیر بگذارد. هوس های نتانیاهو تاکنون میلیاردها دلار 
برای مالیات دهندگان آمریکایی هزینه داشته، چه رسد به اعتبار و تصویر آمریکا.با ادامه کارزار 
مرگ و ویرانی توسط رژیم اسرائیل، مردم منطقه هرچه بیشتر بر این باور راسخ می شوند که 
این رژیم عنصری ناپسند و بیگانه است که به عنوان بخشی از یک طرح استعماری برای درگیر 

کردن منطقه ما در چرخه های پایان ناپذیر جنگ ها و خشونت ها کاشته شده است.

در واکنش به حملات رژیم صهیونیستی به لبنان

نمایندگان مجلس: همراه و هم سنگر 
حزب الله در میدان نبرد خواهیم بود

نماینــدگان مجلــس با محکــوم کردن 
حملات وحشــیانه رژیم صهونیســتی در 
جنوب لبنان تاکیــد کردند که تا آخرین 
نفس همــراه حزب الله لبنــان در میدان 
نبرد خواهند بود.به گزارش ایســنا، شب 
گذشــته، جنگنده های رژیم صهیونیستی 
ضاحیه جنوبی بیروت را هدف قرار دادند 
که تعدادی به شهادت رسیدند و تعدادی 

زخمی شدند.نخســت وزیر دولت موقت لبنان این حمله رژیم صهیونیستی را بی توجهی 
آن به درخواست ها برای برقراری آتش بس توصیف کرد.ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور 
خارجه با محکوم کردن حمله وحشیانه رژیم صهیونیستی، حمایت قاطع جمهوری اسلامی 
ایران از ملت، دولت و مقاومت لبنان را مورد تاکید مجدد قرار داد.سیدعباس عراقچی وزیر 
خارجه پس از پایان نشست شورای امنیت سازمان ملل متحد درباره اوضاع در فلسطین و 
لبنان، در جمع خبرنگاران، با اشاره به بی عملی شورای امنیت در قبال توقف ماشین کشتار 
رژیم صهیونیســتی، گفت: دلیل آن این است که ایالات متحده و برخی کشورهای غربی 
هیچ ارزشی برای جان مردم منطقه ما و صلح و ثبات در خاورمیانه قائل نیستند.عراقچی 
تاکید کرد: شــورای امنیت باید برای متوقف کردن رژیم اسرائیل اقدامی فوری انجام دهد 
و دیوان کیفری بین المللی باید حکم بازداشــت نتانیاهو و نزدیکان اصلی او را صادر کند.

ســفارت ایران در بیروت در بیانیه ای تاکید کرد شــکی نیســت که این جنایت مذموم و 
رفتار بی ملاحظه تشــدید خطرناکی اســت که قواعد بــازی را تغییر می دهد و می طلبد 
عامل این جنایت به صورت مناســب مجازات و تأدیب شود.تعدادی از نمایندگان مجلس 
با انتشار مطالبی در صفحات شخصی خود در شبکه اجتماعی ایکس، به حملات وحشیانه 
رژیم صهیونیســتی به جنوب لبنان واکنش نشان دادند که در زیر می خوانید.علی نیکزاد 
نایب رییس مجلس:»جنایت رژیم صهیونیســتی در لبنان محکوم است. آنها باید بدانند 
»مقاومت« آرمانی غیرقابل بازگشــت برای آزادیخواهان جهان است. هر کشتاری خونی 
تازه به پیکره این راه تزریق می کند. بدانید که آرمان ها ضدگلوله هســتند و نابودی شما 
قطعی است.«احمد نادری عضو هیات رییسه مجلس:»اگرچه هنوز به نبرد نهایی نرسیده 
ایم، اما رژیم خبیث صهیونیســتی باید تاوان جنایت هــای اخیر در لبنان را بدهد. محور 
مقاومت بداند که اگر نزند، می خورد…«ابراهیم عزیزی رییس کمیســیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی:»رژیم کودک کش صهیونیســتی با جنایت اخیر خود در لبنان، دروازه 
جهنم را به روی خود گشوده است!«سیدمحمود نبویان نایب رییس کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی:»باند جنایتکار تروریست صهیونیستی باز هم جنایت دیگری در لبنان 
پدید آورد. منطقه غرب آسیا وقتی روی صلح و آرامش را خواهد دید که رژیم صهیونیستی 
به عنوان یک غده سرطانی نابود شود.اگر ایران پاسخ رژیم صهیونیستی را در دفاع از مردم 
غزه و لبنان ندهد، روزی این رژیم خونخوار، به ســراغ ملت ایران خواهد آمد. اکنون باید 
درسی فراموش نشدنی به باند جنایتکار تروریست صهیونیستی داد، چون فردا دیر است.

براساس دستور خدای متعال: » فَمَنْ اعْتَدَی عَلیَْکُمْ فَاعْتَدُوا عَلیَْهِ بمِِثْلِ مَا اعْتَدَی عَلیَْکُمْ«، 
)۱۹۴/بقره(، حزب الله لبنان باید مناطق مســکونی اشــغالگران را مورد حمله کامل قرار 
دهد. سران رژیم صهیونیستی و حامی اصلی آن آمریکا باید بدانند که شکستشان قطعی 
است: »قُل للَِّّذِینَ کَفَرُواْ سَتُغْلبَُونَ وَتحُْشَرُونَ إلِیَ جَهَنَّمَ«)آل عمران/۱۲(«فرشاد ابراهیم پور 
نماینده ایذه و باغملک:»حمایت قاطع از مقاومت و حزب الله، به ویژه ســید حسن نصرالله، 
که همواره در برابر ظلم و جنایات رژیم صهیونیستی ایستادگی کرده اند. تجاوزات وحشیانه 
صهیونیست ها نه تنها باید محکوم شود، بلکه باید تمامی ملت های آزاده جهان برای مقابله 
با این جنایت ها به پا خیزند.«فاطمه محمدبیگی رییس فراکســیون زنان:»حزب الله لبنان 
و مردم فلسطین بدانند که به یاری و قدرت خداوند، پیروزی نهایی در این نبرد متعلق به 
جبهه مقاومت و حزب الله است و ما نیز تا آخرین نفس همراه و یاری گر آن ها در میدان 
نبرد خواهیم بود. نحن القادمون«ســمیه رفیعی نماینده تهران:»حزب الله بداند تا آخرین 
لحظه هم سنگر و هم رزم آن ها در میدان نبرد خواهیم بود. أللهم اجْعَلهُْ فی دِرعِک الحَصینة، 
التی تجَعَلُ فیها مَن ترُید.«فتح الله توســلی نماینده بهار و کبودرآهنگ:»بمب های سنگر 
شــکن آمریکایی خانه های مســکونی مردم در ضاحیه جنوبی بیروت و جنوب لبنان را 
تخریب می کند و عملا جنایت جنگی درحال وقوع است  و جانی و جنایتکاران آمریکایی 
و اسرائیلی در مصونیت کامل قراردارند. اف بر سازمان های بین المللی و شورای امنیت و 
حامیان این رژیم.«تعدادی از نمایندگان مجلس نیز با انتشار تصاویری از سیدحسن نصرالله 

دبیرکل حزب الله برای او آرزوی سلامتی کردند .

مشاور و دستیار رهبری با اشاره به تحولات اخیر منطقه گفت: جهان بی سابقه ترین نسل کشی 
را در لبنان شاهد است و همچنان در بی عملی به سر می برد.به گزارش خبرگزاری مهر، محمد 
مخبر مشاور و دستیار مقام معظم رهبری با انتشار پیامی، از بی عملی مجامع بین المللی در 
مقابل جنایات و کشــتار بی سابقه رژیم صهیونیستی در لبنان و سرزمین های اشغالی انتقاد 
کرد و گفت: وقت آن رســیده که کشــورهای اسلامی علیه این رژیم نامشروع و تهدیدکنندۀ 
صلح و امنیت منطقه متحد شده و ضمن تقابل جدی با این رژیم، جنایات جنگی آن را روایت 
کنند تا نسل های آینده بدانند که رهایی و آزادگی چه پرهزینه و گزاف به دست آمده است.

در متن پیام مخبر آمده است:»بسم الله الرحمن الرحیم در دورانی که ادعای حقوق بشر برخی 
از کشــورها، گوش جهانیان را کر کرده است و دقیقاً زمانی که کشورها در سازمان ملل گرد 
هــم آمده اند تا امورات صلح در جهان را رقم بزنند؛ بار دیگر شــاهدیم که قلادۀ رژیم جاعل 
و غاصب صهیونیســم جهت انجام جنایات جنگی متعدد، در فلســطین و لبنان باز شده و در 
کمال وقاحت و پیشِ روی نمایندگان جهانیان، دم از قتل عام مردم لبنان میزند و نوید غزه ای 

دیگر را می دهد.
پس از آشکار شدن چهره واقعی و منحوس رژیم صهیونیست برای جهانیان و با تحقیری که 
در سازمان ملل شاهد بود، افسار پاره کرده و دیگر هیچ ابایی از هیچ جنایتی ندارد. وحشیانه تر 
از قبل می تازد و با ادعای ترور رهبران مقاومت، هزاران تن بمب را بر ســر ساکنان غیرنظامی 
منطقه ضاحیه ریخته است. امپریالیسم گمان باطل کرده که این بار مقاومت را نشانه گرفته، 
حال آنکه مقاومت گفتمان است و گفتمان نمی میرد، بلکه تا رسیدن به هدفش که دراندازی 
طرحی نو در نظم نوین جهانی است، به حیاتش ادامه می دهد. این رژیم هرگز نخواهد فهمید 
که ریشــه این ایســتادگی مردمِ  محور مقاومت در چیســت؛ به خیال باطل خود با شهادت 
رهبران مقاومت این جریان متوقف خواهد شد غافل از آنکه مقاومت همیشه زنده است.جهان 
بی ســابقه ترین جنایت ها و جدیدترین نوع نسل کشــی را در طول دو هفته گذشته در لبنان 
شاهد بوده و همچنان در بی عملی به سر می برد. حال وقت آن رسیده که کشورهای اسلامی 
علیه این رژیم نامشروع و تهدیدکنندۀ صلح و امنیت منطقه متحد شده و ضمن تقابل جدی 
با این رژیم، جنایات جنگی آن را روایت کنند تا نســل های آینده بدانند که رهایی و آزادگی 

چه پرهزینه و گزاف به دست آمده است. و انه لجهاد نصر او استشهاد«

فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران، به مناسبت روز ملی ایمنی و آتش نشانان پیامی صادر کرد.پیام فرمانده کل ارتش  به مناسبت 
روز ملی ایمنیبه گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی ارتش، متن پیام امیر سرلشکر عبدالرحیم موسوی به شرح زیر است:برابر فرامین 
ابلاغی فرماندهی معظم کل قوا امام خامنه ای عزیز  یکی از مهم ترین عناصر اساسی وظایف و رسالت های فرماندهان، مدیران و مسئولان 
در ارتش جمهوری اسلامی ایران، توجه به ایمنی و اهتمام به فرهنگ سازی برای ارتقاء آن در کلیه سطوح تا پایین ترین رده است تا 
همگان رعایت ایمنی را به عنوان جزئی از مسئولیت های محوله بدانند و مانع وقوع سوانح ناگوار و خسارت بار شوند.تک تک آحاد ارتش 
جمهوری اسلامی ایران، برای تداوم هر چه بهتر ایفای نقش خود، مفهوم جامعه ایمنی را به حد کمال مد نظر قرار داده و برای نیل به 
آن همچنان باید، هرگونه هزینه ای برای ایمنی را نوعی سرمایه گذاری و ذخیره سازی برای آینده تلقی نموده و آن را اقدامی لازم برای 

ارتقاء و افزایش توان رزم خود بدانند و با اهتمام بیشتر، ایمنی را جز لاینفک وظایف سازمانی خود محصوب نموده و حفظ ایمنی و محافظت از جان انسان ها در اولویت یکم و تجهیزات و ... را 
به عنوان یک تکلیف عینی تلقی نمایند.

در همایش فرصت های سرمایه گذاری ایران مطرح شد که ۱۰۷ نماینده و هیات سرمایه  گذاری از ۳۰ کشور برای سرمایه گذاری در ایران 
اعلام آمادگی کردند.به گزارش ایسنا، همایش فرصت های سرمایه گذاری ایران پیش رویداد ایران اینوست اکسپو، با حضور محمود بازاری 
-مدیر کل دفتر ترویج تجارت سازمان توسعه تجارت ایران، محمدرضا قادری -مجری برگزاری نمایشگاه معرفی فرصت های سرمایه گذاری 
ایران و جمعی از مقامات مسئول و نمایندگان شورای راهبردی نمایشگاه در سالن خلیج فارس محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران 
برگزار شد.در این همایش مدیر کل دفتر ترویج تجارت سازمان توسعه تجارت ایران ضمن اشاره به تعویق افتادن زمان برگزاری نمایشگاه 
فرصت های سرمایه گذاری ایران، اظهار کرد: برگزاری این نمایشگاه با انتقال دولت و تغییر مدیران و شرکت ها مصادف شد و این موضوع تاثیر خود را در برگزاری این نمایشگاه گذاشت. وی 
ابراز امیدواری کرد که نمایشگاه فرصت های سرمایه گذاری ایران، اوایل اسفند سال جاری باحضور سرمایه گذاران داخلی و خارجی برگزار شود.این مقام مسئول ادامه داد: در سال های اخیر در 
بخش های مختلف اقتصادی در بخش تامین مالی با مشکلاتی مواجه شدیم از این رو دولت چهاردهم جذب سرمایه های خارجی جزو برنامه ها و اولویت های خود قرار داده است و امیدواریم که 

فرصت ورود سرمایه گذاری را در این دولت فراهم کنیم.

در همایش فرصت های سرمایه گذاری ایران مطرح شد

پیام فرمانده کل ارتش به مناسبت روز ملی ایمنیاعلام آمادگی ۳۰ کشور برای سرمایه گذاری در ایران

مشاور و دستیار رهبری:

جهان شاهد بی سابقه ترین نسل کشی در لبنان است

عراقچی:

نتانیاهو و باند جنایتکارش باید محاکمه شوند
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گزیده خبر  شرط کاهشی شدن قیمت ها در بازار چیست؟
مدیرعامــل گروه صنعتــی ایران خودرو ضمن تشــریح وضعیت 
صنعت خودرو و چالش هایی که در پی برخی سیاست گذاری های 
اشــتباه و تحمیلی به ایــن صنعت، تاکید کرد کــه نگاه به این 
صنعت باید واقع بینانه  باشــد؛ این صنعت دیگر توان این حجم از 
زیان انباشــته را ندارد. علیمردان عظیمی با حضور در خبرگزاری 
دانشجویان ایران، با بیان اینکه در موضوع صنعت خودرو و اینکه 
چه کســی را مقصر مشکلات موجود بدانیم، اظهار کرد: به اعتقاد 
بنده، اصلی ترین اشکال در صنعت خودرو در گذشته این بوده که 
ما یک سیاست استراتژیک واحدی در صنعت خودرو نداشته ایم. 
قوانیــن و مقررات متعددی برای صنعت خودرو وضع شــده که 
برخی بخش های این قوانین و مقررات در تعارض با یکدیگرند.  

مدیرعامل گــروه صنعتــی ایران خودرو، ضمن تاکیــد بر اینکه 
سیاســت گذاری اشــتباه در صنعت خودرو، موجب این شده که 
امروز بیشترین مشکلات را در صنعت خودرو شاهد باشیم، گفت: 
به عنوان مثال در بحث قیمت گذاری به سمتی رفته ایم که خودرو 
از کالای مصرفی به کالای ســرمایه ای تبدیل شــده است. هیچ 
کالای دیگری در کشــور نداریم که به عنوان نمونه ۲۸۰ میلیون 
تومــان با بازار آزاد اختلاف قیمت داشــته باشــد و بعد به مردم 
بگوییم برایش صف نکشــید و یا کالا نخرید. یک کالای ســاده 
همچون آب معدنی را اگر در روز مردم ســه تا چهار لیتر مصرف 
داشته باشند، به یک فرد به میزان ۲۰ لیتر توزیع کنیم اما بگوییم 
امروز که به بهای ۱۰۰ تومــان خریداری می کند، می تواند ۱۵۰ 
تومان بفروشــد، همه برایش صف می کشند؛ چراکه یک سود در 
آن نهفته اســت.وی ادامه داد: نیاز خودروی سواری در کشور ما، 
بین یک میلیون تا یک میلیون و ۲۰۰ هزار دستگاه در سال است. 
امسال و سال گذشته بیش از نیاز، خودرو تولید شده است؛ اما در 
پاســخ به اینکه پس چگونه مردم این میزان تقاضا دارند، بایستی 
گفت: تعدادی از متقاضیان مصرف کننده واقعی هستند اما بخش 
قابل توجهی از این تقاضاها، تقاضای کسب سود ناشی از اختلاف 
قیمت است؛ بســیاری از این افراد که ثبت نام می کنند، به دنبال 
این هستند که این خودرو را تحویل گرفته و در بازار آزاد ۳۰۰-

۲۰۰ میلیون تومان بالاتر یا بعضاً به دو برابر قیمت، بفروشند.
نبود ســود ناشــی از اختلاف قیمت، فــروش محصولات برخی 
خودروســازان را قســطی کرد این مدیرعامل خودروساز تصریح 
کرد: همانطور که اشــاره شد، نیاز جامعه بین یک میلیون تا یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار دســتگاه اســت؛ این درحالیســت که سال 
گذشــته قریب به یک میلیون و ۴۰۰ هزار دستگاه خودرو تولید 
شــده است؛ لذا اگر واقعا این اختلاف قیمت را حل نکنیم، امکان 
پاســخگویی به این  تقاضاهای کاذب وجود ندارد؛ کماینکه امروز 
در بازار بعضی از خودروها هســتند که اختلاف قیمتی با کارخانه 
ندارنــد امــا متقاضــی چندانی هم بــرای آن ها وجــود ندارد و 
فروشــندگان آن ها به فروش قســطی روی آورده اند و در سراسر 
شهر تبلیغ هم می کنند اما مشتری نیست، چرا؟ چون سود ناشی 
از اختــلاف قیمت وجود ندارد.عظیمی خاطرنشــان کرد: اگر به 
دنبال خودرو برای مصرف شخصی هستیم که آن ها هم خودرواند، 
چرا تنها تقاضا برای محصولات ایران خودرو بیش از همه اســت؟ 
دلیل این اســت که اختلاف قیمت ما با بازار بیشتر از همه است.   
آمــار و نمــوداری کــه از مقایســه اختلاف قیمــت محصولات 
ایران خودرو با بازار در مقایســه با دیگر خودروسازان تهیه شده، 
نشان می دهد که محصولات ایران خودرو بطور میانگین ۳۶ درصد 
اختــلاف قیمت با بازار دارد )این درحالیســت که این فاصله، در 
سال گذشته ۶۰ درصد بوده است(. در سایپا نیز این اختلاف ۲۵ 
درصد اســت. اختلاف قیمت در گروه بهمن موتور ۱۷ درصد، در 
محصــولات کرمان موتور حدود ۱۴ درصد، در مدیران خودرو تنها 
هفــت درصــد و در ســایرین هم یــک درصد اختــلاف قیمت 
محصــولات درب کارخانه با بازار آزاد وجود دارد؛ این یک درصد 
هم به این دلیل است که قیمت  محصول را بر اساس قیمت مواد 
اولیه و قطعات برایشان تعیین کرده اند.چالش های صنعت خودرو 

از زبان مدیرعامل ایران خودرو/ شــرط کاهشی شدن قیمت ها در 
بازار چیســت؟مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، تشریح کرد: 
دقیقا همین بخشــی که بیشترین اختلاف قیمت با بازار مشاهده 
می شــود، بیشــترین تقاضا هم وجود دارد. ما بــرای ۱۱۵ هزار 
دســتگاه خودرو که ظرفیت ثبت نام داشتیم، حدود  ۳.۵ میلیون 
نفر ثبت نام کردند! چطور است که برخی خودروسازان قسطی هم 
می فروشند و مشتری نیست، اما این طرف سه میلیون نفر ثبت نام 
می کنند برای ۱۱۵ هزار دستگاه! اگر بخش قابل توجهی از این ها 
به دنبال کســب سود از این اختلاف قیمت نیستند، پس موضوع 
چیســت؟ ضمن اینکه در این شــرایط، دسترسی مصرف کننده 
واقعی به محصول شــرکت  محدود شده و این موضوع سبب بروز 
نارضایتی  در قشر مصرف کننده واقعی می شود.این مدیر صنعتی 
ضمن تاکید بر اینکه بر این اســاس بایســتی سیاست گذاری را 
اصلاح کرد، گفت: البته ما فقط به دنبال این نیســتیم که بگوییم 
محصولات ما ارزان اســت؛ اشکالاتی هم در بخش صنعت خودرو 
وجود دارد؛ بنده از زمانی که در این گروه صنعتی فعالیت خود را 
آغاز کردم، قدم هایی را برای حل مشــکلات برداشــته ایم.کاهش 
بهای تمام شده خودرو، یک شبه محقق نمی شودعظیمی معتقد 
اســت که بهای تمام شــده در صنعت خودروی ما زیاد است که 
بایستی از اساس درست شود اما یک شبه هم قابل اصلاح نیست؛ 
این اصلاح نیاز به برنامه ریزی دارد؛ چراکه ســال ها طول کشیده 
که این موضوع در این صنعت نهادینه شده است.بهای تمام شده 
در صنعت خودروی ما زیاد است که بایستی از اساس درست شود 
اما یک شبه هم قابل اصلاح نیست؛ این اصلاح نیاز به برنامه ریزی 
دارد؛ چراکه ســال ها طول کشیده که این موضوع در این صنعت 
نهادینه شــده اســتوی ادامه داد: در برنامه های اولیه خود برای 
تحقق کاهش قیمت  تمام شــده، همه خریدهای خارجی خود را 
کاهش داده ایم. برنامه ریزی صــورت گرفت تا کاهش بهای تمام 
شــده خودرو اتفاق بیفتد؛ اما آنقدر فشارِ زیان انباشته به صنعت 
خودرو ســنگین بوده که به ســرعت نمی توان بهای تمام شده را 
کاهــش داد.ایــن مقام مســئول در پاســخ به اینکــه در دیگر 
خودروسازان که بهای محصولات به قیمت های بازار نزدیک است، 
آیا اجازه افزایش قیمت به این خودروسازان داده شده یا حمایت 
خاص از آن هــا صورت گرفته، اظهار کرد: بالاخره تقاضای بالایی 
برای محصــولات ایران خودرو وجود دارد؛ بطوریکه ســالانه بین 
۶۰۰ تا ۷۰۰ هزار دســتگاه تولید می کند اما باز هم تقاضا بیشتر 
اســت؛ ذاتاً قیمت محصولات آن خودروسازان، در بخش قیمتی 
قرار می گیــرد که تقاضا برایش کمتر اســت. عــلاوه بر این در 
جلســه ای که اخیرا با یکی از این مراجع ذی ربط داشتیم، اعلام 
می کردنــد که در بحــث قیمت، افرادی که ایــن خودروهای در 
کلاس قیمت بالاتر را می خریدند، توانایی مالی دارند، اما افرادی 
که متقاضی محصولات شما هستند، اکثراً بنیه ضعیف تری دارند، 
نمی توانیم همچون دیگر خودروسازان، محصولات شما را تعیین 
قیمت کنیم.  مدیرعامل گروه خودروسازی ایران خودرو ادامه داد: 
محصولات دیگر خودروسازان، خودروهای گران تری است و قشر 

مرفه به راحتی خرید می کنند اما خودرویی که ما تولید می کنیم، 
عمدتا برای قشر ضعیف تر اســت و سبد خودروهایمان اقتصادی 
است. این درحالیست که برای مصرف کننده واقعی، اگر سیاست ها 
را اصلاح کنیم )که به نظر می رســد با حضور آقایان پزشکیان و 
اتابک، این سیاست ها قابل تغییر است(، بایستی قدری واقع بینانه 
به این صنعت نگاه شود؛ چراکه صنعت خودرو دیگر بیش از این، 
توان این حجم از زیان انباشــته رو ندارد.وی افزود: چنانچه این 
زیان انباشته یک قدم دیگر  جلو برود، ممکن است مسائلی پیش 
بیاید که دیگر همین تعداد خودرو را هم نتوانیم برای متقاضیان 
تأمین کنیم؛ بنابراین در جلســاتی هم که داشتیم، به دنبال این 
هستیم که سیاست های خودرویی را به دو جهت اصلاح کنیم؛ در 
وهله  اول بایســتی اصلاح بهای تمام شده صنعت خودرو صورت 
پذیرد. بنده معتقد هســتم که بیش از ۵۰ درصد از مشکلات ما 
همینجاســت. بنابراین هم بحث کیفیت خودروهای داخلی و هم 
بحث کاهش بهای تمام شده، بایستی انجام شود و اصلاح قیمت 
هم بگونه ای باشــد که مصرف کننده بتواند خــودرو را با قیمت 
منطقی در اختیار بگیرد و خودروســاز هم متحمل زیان نشــود. 
نباید این نکته را از نظر دور داشت که مصرف کننده واقعی که در 
قرعه کشی ها موفق به خرید نمی شود، ناگزیر نیاز خود را از بازار 
آزاد با قیمتی به مراتب بالاتر، تهیه می کند؛ اگر ما در قیمت گذاری 
محصولات خودروسازان داخلی، نگران افزایش قیمت کارخانه ای 
هســتیم، باید در نظر داشت که کاهش اختلاف قیمت کارخانه و 
بازار، تقاضای کاذب را از بین خواهد برد و مشتری نهایی می تواند 
خــودرو را با قیمت معقول خریــداری کند.چگونه می توان بهای 
تمام شده را کاهش داد؟عظیمی در تشریح راهکارها برای کاهش 
بهای تمام شــده محصولات، گفت: سال گذشته ما در خریدهای 
خارجی خود، حدوداً ۱۷۹ میلیون دلار کاهش بهای تمام شــده، 
داشتیم. این بدان معناست که می توان در بخش های دیگر هم که 
وارد شــده ایم، حتما بهای تمام شده را کاهش دهیم. واقعیت امر 
این است که در بحث قیمت مواداولیه و قطعات، بحث قطعات را 
بایســتی قدری بیشــتر مدیریت کنیم تا بهای تمام شده، کمتر 
شــود. اگر رشد نرخ صنعت و خودرو را با همدیگر  مقایسه کنیم، 
می بینیم که تمــام مواداولیه ای که ما تهیــه می کنیم، تقریباً از 
بــورس و در یک شــرایط کامــلًا رقابتی، تامین می شــود.  وی 
خاطرنشــان کرد: طبق آمار مرکز آمار ایران، رشد شاخص تورم 
صنعت از سال ۱۳۹۶ تا سال جاری، ۱۳۱۵ درصد بوده است. این 
درحالیســت که رشــد خودرو ۵۸۱ درصد بوده است؛ مگر ما از 
همین موادی که صنعت رشد کرده استفاده نمی کنیم؟ مگر ورق 
آلومینیوم و ســایر مواد دیگر را از این کانــال تامین نمی کنیم؟ 
چطور می شود که این قیمت ها را ما بر اساس این رشد تهیه کنم 
اما خــودرو را بر اســاس این نرخ رشــد بفروشــیم؟ مشــکل 
همینجاست؛ یک گپ )فاصله( بسیاری وجود دارد که بهای تمام 
شــده با آن نرخِ رشــد صنعت و فروش خودرو با آن نرخ، ایجاد 
می شــود. این درحالیســت که بازار با همان نرخ رشد تورم، بالا 
مــی رود.۸۰ درصــد محصــولات ایران خــودرو با زیــان تولید 

می شــودعظیمی ادامــه داد: در حال حاضر بیــش از ۸۰ درصد 
محصولات ما زیان ده هســتند. چرا قیمــت  محصولات ما با بازار 
اختــلاف ۲۸۰ میلیــون تومانــی دارد؟ چــون ما رشــد قیمت 
نداشــته ایم.  این مدیر خودروساز ضمن اشــاره به اینکه یکی از 
راه ها کنترل قیمت مواداولیه در زنجیره ورودی، در کاهش بهای 
تمام شــده اســت، گفت: ۳۰ درصد از ورقی که فولادی ها تولید 
می کنند، خودروســازها استفاده می کنند اما آن ها در بورس و در 
فضای رقابت کامل و حتی گاهاً بیش از آنچه که در بورس  است، 
به ما می فروشند )بطوریکه در بورس به من خودروساز می فروشد، 
ســپس بند "ســایری" به آن اضافه می شــود و با قیمت بالاتر از 
بورس، می فروشــند(. فروش پتروشــیمی ها و فولادی ها به خاطر 
عرضه در بورس و به قیمت رقابتی، همه، سرشار از سود است. من 
خودروساز اگر این ۳۰ درصد ورق فولادی را از کشور تهیه و وارد 
کنــم، ارزان تر برایــم تمام می شــود.مدیرعامل گــروه صنعتی 
ایران خودرو در پاسخ به اینکه نظر و پاسخ مجلس و دولت به این 
چالش به عنوان نهاد تنظیم گر چیست؟ تصریح کرد: ما طرحی را 
ارائه دادیم که بر اساس آن اعلام کردیم، حداقل به همان میزانی 
کــه قیمت خــودروی ما را تعییــن می کنید، به همــان میزان 
مواداولیــه  مورد نیازش را از همان منابــع تامین کننده، کاهش 
دهید. اگر قرار اســت مواداولیه را از بورس خریداری کنم، اجازه 
دهنــد که در بورس هم عرضه کنیم اما اگرنه، قرار اســت که ما 
قیمت تمام شده  خود را تحت شرایطی که نهادها تعیین می کنند، 
بفروشــیم، تهیه مواداولیه را هم با همان ســاختاری که تعیین 
قیمــت می کنند، برایمان تامین کنند.چه فرقی میان ســهامدار 
پتروشیمی ها با سهامداران خودرویی است؟؛ این سود می کند آن 
یکــی زیان!عظیمی با اشــاره بــه اینکه صنایــع خصولتی نظیر 
پتروشــیمی ها به هیچ عنوان پذیرای چنین شــرایطی نیستند، 
تاکید کرد: این را برای ما شفاف کنند که چه فرقی میان سهامدار 
پتروشیمی ها و فولادی ها با ســهامداران خودرویی است؟ حدود 
۱۹ میلیون نفر از مردم این کشور، سهامداران خودرویی هستند؛ 
چرا باید ترجیح بدهیم کســی که ســهام پتروشــیمی و فولاد 
خریداری کرده، سود ببرد اما کسی که سهام ایران خودرو و سایپا 
را خریده اســت، زیــان کند؛ بنابراین ضــرورت دارد که دولت و 
مجلس حتماً فکری برای ایجاد تعادل در این زمینه داشته باشند.

وی ادامه داد: همانطور که اشاره شد، واقعاً صنعت خودرو تحمل 
زیان انباشــته را ندارد. هم اکنون نیز  ۱۴۱ هستیم و  باید حتما 
برای آن تصمیمــی بگیرند؛ البته بنظر می رســد که با روی کار 
آمــدن دولت جدید، احتمال اینکه سیاســتی را در پیش بگیرند 
که هم خودروســازها از شمول ۱۴۱ خارج بشوند و هم به آسانی 
خودرو در دسترس متقاضیانِ واقعی قرار بگیرد، وجود دارد. برای 
ایــن منظور، می توانند بحث های مالیاتــی را در نظر بگیرند یا با 
ادامــه روند واردات خودروهای جدید،  پیــش روند. مجلس هم 
که با واردات خودرو موافق اســت و تصویــب کرده اند؛ ما هم از 
ورود خودروهای جدید اســتقبال می کنیم اما نکته اینجاست که 
زمانیکه خودرو وارد بازار می شــود، بایستی فضای رقابتی را هم 
ایجاد کنیــم.  چالش های صنعت خودرو از زبان مدیرعامل ایران 
خودرو/ شــرط کاهشی شدن قیمت ها در بازار چیست؟دست مان 
را بســتند، گفتند رقابت کنیداین مدیر صنعتی خاطرنشان کرد: 
معنای فضای رقابتی این است که همه  بازیگران این صحنه، از یک 
امتیاز مساوی برخوردار باشند. نمی توان وارد یک بازی شد، دست 
یک طرف را بســت و بگوییم که با طرفی که دســتش باز است، 
با یکدیگر رقابت کنید. زمانیکه قیمت محصولات خودروســازان 
را یک مرجعی تعیین می کند آن هم کمتر از قیمت تمام شــده 
برای خودروســاز، با خودرویی که از خارج از کشور وارد می شود 
و بخاطر آن، ارز هم از کشــور خارج می شــود و قیمت دستوری 
ندارد، به ســختی بتوان رقابت کرد. بایستی شرایط تعیین قیمت 
محصولات من خودروســاز را هم همچون خودروهای وارداتی در 

نظر گرفت، در غیراینصورت رقابتی صورت نمی گیرد.

بیت کوین به ۶۶ هزار دلار بازگشت

بازارهای ارزهای دیجیتال هفته را با اوج به پایان  رساندند و بیت کوین به اوج ۶۶ هزار دلار 
گذشــته رسید.به گزارش ایســنا، حجم تراکنش های بیت کوین۳.۷ درصد افزایش یافت و 
آدرس های فعال روزانه آن ۱.۳ درصد صعود کرده است. بنجامین کوون، تحلیل گر رمزارزها 
اظهار کرد: اتریوم به ســمت باند حمایتی بازار صعودی خود حرکت می کند که حرکتی به 
سمت ۲۹۰۰ دلار است.کوین گزارش کرد، بیت کوین ۱.۱ درصد، اتریوم ۱.۹ درصد، سولانا 
۱.۳ درصد و دوج کوین ۵.۳ درصد کسب کرد.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال 
در حال حاضر ۲.۳۳ تریلیون دلار برآورد می شــود که این رقم نســبت به روز قبل  ۱.۳۴ 
درصد بیشتر شده است. در حال حاضر ۵۶.۱۴ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار 
بیت کوین اســت که ۰.۱۲ درصد کاهش روزانه را ثبت کرده اســت.حجم کل بازار ارزهای 
دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته ۷۷.۲۷ میلیارد دلار است که ۱۰.۷۹ درصد کاهش داشته 
است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۴.۵ میلیارد دلار است که ۵.۸۳ 
درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام ســکه های پایدار 
اکنــون ۶۹.۹ میلیارد دلار اســت که ۹۰.۴۶ درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهای 

دیجیتال را تشکیل می دهد.

چرا مبلغ جدید وام مسکن 
ابلاغ نمی شود؟

بسیاری از بانک ها با وجود اینکه دولتی هستند، قوانین در زمینه ارائه تسهیلات تعیین 
شده در قانون در حوزه ساخت مسکن را اجرایی نمی کنند و بانک مرکزی مکلف است 
که تســهیلات ساخت مســکن با مبلغ جدید را در سریع ترین زمان ممکن ابلاغ کند.

به گزارش ایســنا، »نشد که نشد که نشد شبکه بانکی را کامل به خدمت نهضت ملی 
مســکن بیاوریم، بانک ها ۲۸ درصد به قانون عمل کردند!« این آخرین اظهارات وزیر 
سابق راه و شهرسازی است دولت سیزدهم است که در نشست خبری مطرح کرد. یکی 
از راهبردهای اصلی در تامین مســکن اعطای وام بانکی به متقاضیان ســاخت مسکن 
است. در دولت ســیزدهم وام مسکن در شهرها طی  دو مرحله افزایش پیدا کرد یک 
مرحله از ۳۵۰ میلیون شــهری به ۵۵۰ میلیون افزایش پیدا کرد و الان عمل می شود. 
بعد از آن در شــورای عالی مسکن ۵۵۰ میلیون به ۸۰۰ میلیون افزایش پیدا کرد اما 
دولتمردان در انتظار تصمیم شــورای عالی بانک مرکزی ببرای ابلاغ این وام هستند، 
یعنــی در صورت ابلاغ وام مســکن از ۳۵۰ میلیون به ۸۰۰ میلیــون افزایش خواهد 
یافت. پیش از این در مســکن روســتایی  وام از ۲۰۰ میلیون به ۳۵۰ میلیون افزایش 
پیدا کرده بود اما اکنون همه در انتظار تصمیم بانک مرکزی هســتند.با تاخیر در ابلاغ 
وام بانکی، فرصت ســاخت و ساز مسکن در کشــور از بین می رود حمیدرضا عزیزی 
فارســانی، نماینده مجلس در گفتگو با  ایسنا با اشاره به اهمال کاری بانک مرکزی در 
ابلاغ میزان وام جدید ساخت مسکن و از دست رفتن فرصت ساخت و ساز مسکن در 
کشور گفت: متاسفانه بانک ها به جای اینکه بانکداری کنند و در خدمت تولید، اشتغال 
و خلق ثروت باشند به دنبال بنگاهداری و در واقع مسائل حاشیه ای دیگر هستند.این 
نماینده مجلس شــورای اسلامی تاکید کرد: به واقع این رویکرد بانک ها موجب آسیب 
رسانی به کشور شده است.عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
مســکن از جمله نیازهای ضروری خانوارها قلمداد می شــود، ادامه داد: همچنین باید 
تاکید کنم که بخش مسکن بخشی مولد است از این رو اگر ما شاهد توسعه در بخش 
مسکن باشیم صنایعی از جمله سیمان، آهن و بسیاری از صنایع دیگر رونق پیدا کرده 
و اشتغال زایی ایجاد خواهد شد.این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه حوزه 
مسکن به نوعی یک صنعت قلمداد می شود، ادامه داد: بنابراین حمایت از حوزه مسکن 
به واقع مورد نیاز جامعه بوده آن هم به دلیل مشــکلاتی که در حال حاضر در کشــور 
و در کمبود مســکن داریم.عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
شکل گیری مافیای مسکن در کشور ادامه داد: این مافیا در شهرهای بزرگ و به دلیل 
گرانی بســیار بالای قیمت مسکن فعال هســتند این در حالیست که افرادی همچون 
کارمندان و معلمان و همچنین کارگران بضاعت لازم را نداشــته و مجبورند در حاشیه 
شهرها زندگی کنند.این نماینده مجلس شــورای اسلامی تاکید کرد: بنابراین مبحث 
حمایت از تولید مســکن در کشور از جمله ضروریات بوده و باید به آن توجه شود.چرا 
حتی بانک های دولتی وام مســکن نمی دهند؟عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اســلامی گفت: بسیاری از بانک ها با وجود اینکه دولتی هستند، قوانین در زمینه ارائه 
تســهیلات تعیین شــده در قانون در حوزه ساخت مسکن را اجرایی نمی کنند و بانک 
مرکزی مکلف اســت که تسهیلات ساخت مسکن با مبلغ جدید را در سریع ترین زمان 
ممکن ابلاغ کند. باید یک راهکاری برای بازپرداخت تســهیلات حوزه مسکن از سوی 
محرومین در نظر گرفته شــود و همچنین باید نظارت مناسبی بر بانک ها در راستای 
پرداخت تســهیلات مســکن صورت گیرد.این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه متاسفانه بانک ها به وظایف قانونی خود در ارائه تسهیلات مسکن عمل نمی کنند، 
ادامه داد: بنابراین بانک مرکزی باید نظارت صحیحی در این زمینه داشــته باشــد و 
اهمال کاری در این بخش به هیچ وجه پذیرفتنی نیســت. همچنین بانک مرکزی باید 
ابلاغ تسهیلات جدید در حوزه مسکن را مد نظر قرار دهد.این نماینده مجلس شورای 
اســلامی با بیان اینکه تســهیلات جدید در حوزه مسکن به درستی اجرایی نمی شود، 
ادامه داد: البته باید به این نکته هم اشاره کنیم که برخی از بانک ها منابع لازم را برای 
ارائه این تســهیلات ندارند.عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی ادامه داد: با 
در نظر گرفته جمیع مشــکلات، اما این مسئله دلیلی نمی شود تا تسهیلات مسکن به 
مردم پرداخت نشود.وی با بیان اینکه باید ناترازی منابع بانکی برطرف شود، ادامه داد: 
در صورت رفع این نقایص، هم بحران نقدینگی برطرف شــده و همچنین خلق ثروت 
صورت خواهد گرفت. متاسفانه بانک ها بخش زیادی از منابع خود را در قالب تسهیلات 

به کارمندان خود ارائه می کنند و این یکی از مشکلاتی است که باید برطرف شود.

دامنه نوسان بورس به مثبت و منفی 
یک درصد محدود شد

براســاس آخرین تصمیم اتخاذ شده 
در هیــات مدیــره ســازمان بورس و 
اوراق بهادار، دامنه نوســان نرخ سهام 
شــرکت ها در محدوده مثبت و منفی 
یک درصد تعیین شد.به گزارش ایسنا، 
طبق اعلام ســازمان بــورس و اوراق 
بهادار و پیرو برگزاری جلســه هیأت 
مدیره ســازمان بورس و اوراق بهادار 
در ساعات ابتدایی صبح امروز )شنبه(، 

مقرر شــد؛ براســاس بند ۱۱ ماده ۷ قانون بازار اوراق بهــادار، با هدف حمایت از حقوق 
سهامداران و جلوگیری از تاثیر هیجانات بر روند بازار، دامنه نوسان همه نمادهای سهام و 
حق تقدم سهام و صندوق های سهامی و مختلط قابل معامله در بازارهای بورس و فرابورس 

به مثبت و منفی یک درصد محدود شود.

رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیکی، گفت: در حال حاضر بیش از ۲۵۰ هزار 
شرکت فعال در حوزه تجارت الکترونیکی دارای نشان اینماد هستند و شناسنامه 
کسب و کارها اکنون در دسترس کاربران است.به گزارش ایسنا، امین کلاهدوزان 
- رئیس مرکز توســعه تجارت الکترونیکی - با اشــاره به رشد شتابان تجارت 
الکترونیکی در دو ســال گذشته، گفت: در دو سال گذشته رشد بسیار مطلوبی 
در کشور مشاهده شد، به شکلی که در سال گذشته رشد ۷۴ درصدی را تجربه 
کردیم که بالغ به ۳۲۰۰ هزار میلیارد تومان گردش مالی شــرکت های تجارت 
الکترونیکی بود.ادامه روند رشد شتابان تجارت الکترونیکی در ۵ ماهه اول سال 
۱۴۰۳وی در ادامه تصریح کرد: در سال جاری نیز رشد ۵ ماهه اول سال نشان 
می دهد که امسال هم همین رشد را شاهد هستیم و این روند مثبت ادامه دارد.

اقبــال فزاینده مردم به حوزه تجارت الکترونیکی رئیس مرکز توســعه تجارت 
الکترونیکی در گفت وگو با یــک برنامه تلویزیونی، اظهار کرد: از لحاظ تعدادی 
و همچنیــن اقبال مردم به حوزه تجارت الکترونیکی، تعداد تراکنش های خرید 
توسط مردم یک رشد ۳۴ درصدی در سال ۱۴۰۲ را داشته است.وی با اشاره به 

تعداد شرکت های تجارت الکترونیکی دارای اینماد، گفت: در حال حاضر بیش 
از ۲۵۰ هزار شــرکت فعال در حوزه تجارت الکترونیکی دارای نشــان اینماد 
هســتند و شناسنامه کســب و کارها اکنون در دسترس کاربران است. رشد 
۲۱ درصدی تعداد شــرکت های تجارت الکترونیکی در ۵ ماهه ابتدایی سال 
۱۴۰۳کلاهــدوزان در ادامه، افزود: در مقام مقایســه از نظر تعداد در ۵ ماهه 
ابتدایی سال ۱۴۰۳ نزدیک به ۲۱ درصد رشد در این حوزه تجربه شده است، 
ســال ۱۴۰۱ تعداد ۱۴۱ هزار شرکت، ســال ۱۴۰۲ تعداد ۲۱۰ هزار شرکت 
بود و اکنون به تعداد ۲۵۰ هزار شــرکت دارای اینماد رسیده ایم.شفافیت به 
نفع مردم وی در پایان با اشــاره به اینماد، گفت: اینماد شناسنامه ای را برای 
هر کســب و کار تشکیل می دهد و بر اســاس آن شناسنامه، مردم می توانند 
تعداد شــکایاتی که آن کسب و کار داشته، احیاناً اگر تعلیق شده و سابقه آن 
کســب و کار، آدرس، صاحب امتیاز و غیره را مشــاهده کرده و در نهایت بر 
اســاس جمیع این اطلاعات می توانند تصمیم بگیرند که از این کسب و کار 

خرید کنند یا خیر.

گروه خودروسازی سایپا در پی اخذ مجوزهای شماره گذاری از سوی سازمان های ملی استاندارد و محیط زیست 
از روز دوشنبه )۹ مهر ماه(، فروش محصولات کار شامل وانت ۱۵۱ و انواع نیسان را برای متقاضیان آغاز می کند.

به گزارش ایسنا، گروه خودروسازی سایپا در راستای افزایش عرضه محصولات و تنظیم بازار و با توجه به اخذ 
مجوزهای شــماره گذاری از سوی سازمان های ملی استاندارد و محیط زیست در نظر دارد فروش وانت ۱۵۱ و 
انواع نیسان را از ساعت ۱۰ صبح روز دوشنبه )۹ مهر ماه( آغاز کند.فروش این محصولات از طریق سایت فروش 
اینترنتی محصولات گروه خودروسازی سایپا به آدرس https://saipa.iranecar.com امکان پذیر خواهد بود و تا زمان 
تکمیل ظرفیت ادامه دارد. متقاضیان می توانند برای تســهیل در فرآیند ثبت نام، پیش از زمان آغاز ثبت نام، از 
طریق سایت مذکور جهت تشکیل پروفایل کاربری و ثبت نام یا به روز رسانی اطلاعات شخصی خود اقدام کنند.

قیمت طلا در روز جمعه )۲۷ ســپتامبر( در مســیر رسیدن به بهترین سه ماهه خود در بیش از هشت سال گذشته بود که در جلسه های اخیر 
به رکوردهای بالاتری رســید زیرا شروع تسهیل پولی ایالات متحده جذابیت شمش بدون بازده را افزایش داد.به گزارش ایسنا، طلا پس از طی 
چهار جلسه متوالی به بالاترین سطح تاریخی خود، با یک درصد کاهش به ۲۶۴۳ دلار و ۸۸ سنت در هر اونس رسید. قیمت روز پنجشنبه به 
قیمت تاریخی ۲۶۸۵ دلار و ۴۲ سنت رسید.معاملات آتی طلای آمریکا با ۰.۹ درصد کاهش به ۲۶۶۸ دلار و ۱۰ سنت رسید. فلز گرانبها، که 

یک محافظ سنتی در برابر عدم قطعیت ژئوپلیتیکی و اقتصادی است، در این سه ماهه حدود ۱۴ درصد افزایش یافته که قوی ترین عملکرد آن از سه ماهه اول سال ۲۰۱۶ است و در سال 
جاری حدود ۲۸ درصد افزایش یافته که بیشــترین میزان در ۱۴ ســال گذشته است.با توجه به کاهش بیشتر نرخ در آینده پس از کاهش هفته گذشته توسط فدرال رزرو، تقاضای زیاد 
برای این فلز طلا را به سطوح فنی بالا رساند. با این حال، برخی بانک ها انتظار دارند که قیمت ها تا ۳۰۰۰ دلار افزایش یابد و فیلیپ استریبل، استراتژیست ارشد بازار اظهار کرد که سطح 
۳۰۰۰ دلار آمریکا در هر اونس در سال جاری کاملًا ممکن است. استریبل افزود، شکست مذاکرات صلح خاورمیانه، وخامت بازار کار، کاهش دیگر نرخ فدرال رزرو و محرک های بیشتر 

چین می تواند از بازار طلا حمایت کند. این رالی همچنین به تقاضای فیزیکی در مصرف کنندگان برتر؛ چین و هند، آسیب وارد کرد.

طلای جهانی در مسیر بهترین فصل ۸ سالهفروش ۲ محصول سایپا از روز دوشنبه

رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیکی اعلام کرد

 رشد ۷۴ درصدی تجارت الکترونیکی
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مدیر پروژه مراکز هم آفرینی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاســت جمهوری گفت: ظرفیت تولید بلااســتفاده صنایع و 
شــرکت های صنعتی بزرگ در اختیار دانــش بنیان ها و واحدهای 
فناور قــرار می گیرد.ایمان لطفی در گفت و گــو با خبرنگار مهر، با 
اشــاره به راه اندازی مراکز هم آفرینی دربــاره جزئیات و اهداف آن 
توضیــح داد و گفت: در این مراکز در واقع ظرفیت های مازاد و بدون 
اســتفاده خط تولید صنایع جهت تولید محصولات و خدمات جدید 
به کار گرفته می شــود.مدیر پروژه مراکــز هم آفرینی معاونت علمی 
ضمن اشاره به اینکه راه اندازی این مراکز برآمده و برخاسته از قانون 
جهش تولید دانش بنیان است، افزود: در تعریف مراکز هم آفرینی باید 
گفت که این مراکز از سمت شرکت های بزرگ، صنایع و سازمان های 
تولید محور برای کمک به اقتصاد دانش بنیان، شــکل گیری و رشد 
ایجاد می شوند.به گفته لطفی برای راه اندازی این مراکز دستورالعمل 
و آئین نامه تدوین و توســط معــاون علمی رئیس جمهور تصویب و 
شاخص های ارزیابی تدوین شده است. همچنین بسته حمایت مالی 
از این مراکز با همکاری صندوق نوآوری و شــکوفایی در حال تدوین 
نهایی اســت.مدیر پروژه مراکز هم آفرینی معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری با بیان اینکه حمایت ها در حوزه 
مراکز هم آفرینی تقریباً هم سطح و هم تراز با حمایت های اعطایی به 
کارخانه های نوآوری است، گفت: در ١٠ سال گذشته در اکوسیستم 
نوآوری و فناوری هر اقدامی انجام شده بیشتر از سمت عرضه فناوری 
و نوآوری فعالیت صورت گرفته اســت، یعنی یک اســتارت اپ، تیم 
فناور یا شــرکت دانش بنیان در مراکز نوآوری و رشد، پارک های علم 
و فناوری و یا کارخانه های نوآوری مستقر شده و نمونه محصول اولیه 
را می ســازند اما به تولید نیمه صنعتی و صنعتی نرســیده است.وی 
افزود: ما در مراکز هم آفرینی می خواهیم از ســمت تقاضا به اقتصاد 
دانش بنیان کمک کنیم به این صورت که صنعت اعلام نیاز می کند 
و شــرکت دانش بنیان مرتبط با نیاز او پروپوزال ارائه می دهد و یک 
همکاری فناورانه ای شــکل می گیرد که منجر به تولید مشــترک و 
توسعه محصول جدید در حوزه فناوری و نواوری خواهد شد.وی ادامه 
داد: ما این فرایند را در طرف عرضه نداشــتیم و شرکت ها در سطح 
محصول اولیه متوقف می شدند و پس از آن خودشان به دنبال سرمایه 
گــذار و یا صنایع متقاضی برای حمایت می رفتند اما به واســطه راه 
اندازی مراکز هم افرینی، طرف تقاضا )صنایع( در درون مجموعه خود 
محصولات را به تولید انبوه می رســاند.مدیر پروژه مراکز هم آفرینی 
معاونت علمی ادامه داد: در این شــرایط طرف تقاضا یا همان صنایع 
و شــرکت های صنعتی بزرگ، زیرساخت های سخت از جمله فضای 
کار، ماشــین آلات و تجهیزات فضای اداری، اشــتراکی اختصاصی 
و همچنین زیرســاخت های نرم مثل نیروی فنــی و واحد تحقیق و 
توســعه ای خود را در اختیار شــرکت های دانش بنیان قرار می دهد. 
لذا اینجا می توانیم بگوییم واقعاً اقتصاد دانش بنیان شــکل می گیرد 
و صنایع دانش بنیان می شــوند.لطفی با بیان اینکه برخی شرکت ها 
ظرفیت خالی و بلااســتفاده برای تولید دارند که می تواند در اختیار 
اکوسیستم نوآوری و فناوری کشور و دانش بنیان ها قرار بگیرد گفت: 
برخی شرکت ها با ۶٠ درصد ظرفیت خود کار می کند ولی ٨٠ درصد 
ســهم بازار را دارند و اصلًا نیــاز ندارند ۴٠ درصد ظرفیت دیگر خود 
را فعال کنند.مدیر پروژه مراکز هــم آفرینی معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری افزود: شرکت های مدنظر، 
شرکت های متوســط و بزرگ هستند و با شــرکت های کوچک که 
مشکلات منابع، فضا و زیرساختی دارند، کاری نداریم. بنا بر آمار اعلام 
شده، ۵٠ درصد ظرفیت تولید کشور در کارخانه ها بلااستفاده بوده و 
از ١٠٠ درصد زیرســاخت ها استفاده نمی شود که این ظرفیت خالی 
می تواند برای شــرکت های دانش بنیان و فناور مفید باشد.وی ادامه 
داد: برخی شــرکت ها درخواست های همکاری فناورانه با شرکت های 
دانش بنیان و فنــاور و ایجاد مراکز هم آفرینی داده اند و ما در حال 
بررســی این درخواست ها هســتیم.لطفی با تاکید بر اینکه همکاری 
فناورانه صنایع تولیدی و دانش بنیان ها در قالب راه اندازی مراکز هم 
آفرینی در سه حوزه سلامت، معدن و پتروشیمی در اولویت قرار دارند، 
گفت: استان های اصفهان، فارس، کرمانشاه و یزد به عنوان استان های 
هدف ما در فاز اول راه اندازی این مراکز هستند.مدیر پروژه مراکز هم 
آفرینی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 
پرداخت ۶٠ تا ۷٠ درصدی خرید تجهیزات خاص، بهسازی و نوسازی 
تجهیزات، کمک به صادرات را از حمایت های معاونت در راستای راه 

اندازی این مراکز عنوان کرد.

استفاده از ظرفیت خالی کارخانه ها 
با مراکز هم آفرینی

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تندیس شاعر ایرانی !!

دی اس ایکس کانسپت، تجسم خودروی اسپورت آینده

دی اس فرانسه برخی محصولات جالب را عرضه می کند که از جمله ی آن ها می توان به دی اس ۳ کراس بک و دی اس ۷ کراس 
بک بزرگ تر اشاره کرد؛ اما خودرویی که خلأ عرضه اش توسط این کمپانی در بازار احساس می شود یک محصول اسپورت و متمایز 
است. به تازگی رندری از یک کانسپت با نام دی اس ایکس منتشر شده که می خواهد نمایشی از ظاهر محصول اسپورت دی اس 
باشــد. این رندر نشــان دهنده ی خودروی اسپورت دو درب در آینده است. برخلاف تمامی خودروهایی که در بازار حضور دارند، 
کانسپت دی اس ایکس فاقد کابینی نرمال می باشد و بجای آن سرنشین ها در بخش بسته ای می نشینند. این در حالی است که 
راننده نیز درست همانند یک اسپیدستر در خودرو می نشیند. این کانسپت کاملًا آینده نگرانه طراحی شده اما خب فکر نمی کنیم 

که حتی فکر تولید آن را هم در ذهن داشته باشد.

سومین سهمیه المپیک برای تیراندازی ایران
فاطمه امینی در فینال تفنگ بادی زنان مسابقات تیراندازی قهرمانی آسیا جاکارتا ششم شد و سهمیه المپیک پاریس گرفت.به گزارش 
ایســنا، در سومین روز از مســابقات قهرمانی آسیا و توزیع سهمیه المپیک فاطمه امینی در فینال تفنگ بادی زنان ششم شد  و طبق 
اعلام فدراسیون توانست سهمیه المپیک پاریس را کسب کند. او سومین دختر تیرانداز ایران است که سهمیه المپیک پاریس را دریافت 
می کند.تیراندازی ایران پیش از این دو سهمیه المپیک پاریس را کسب کرده  است. هانیه رستمیان در ماده تپانچه ۲۵ متر و شرمینه 
چهل امیرانی در تفنگ ١٠ متر صاحب سهمیه المپیک پاریس شده اند.فاطمه امینی در مرحله مقدماتی با امتیاز ۶۲٨.۲ در رده دوازدهم 
ایستاده و به فینال راه یافته بود.تیم ملی تیراندازی ایران ١۳ نماینده در مسابقات آسیایی توزیع سهمیه المپیک دارد که تاکنون تیم ملی 

تپانچه بادی به مدال نقره و تیم ملی تفنگ زنان و تیم میکس تفنگ بادی به مدال برنز رسیده اند.

پیشنهاد

چهره روز

رمان بدخواهی
کتاب حاضر اثر کیگو هیگاشینو نویسنده ی ۵۹ ساله ژاپنی است که 

عمدتاً به خاطر رمان های معمایی اش شناخته شده است. او جزء 

ســیزده نویسنده ی برتر رمان های معمایی در ژاپن بین سال ۲۰۰۹ تا 

۲۰۱۳ اســت که در سال ۱۹۸۵ برای »بعد از مدرسه« موفق به کسب 

جایزه  ادو گاوا رمپو شد. رمان بدخواهی شرح حال رنجش و کینه توزی 

عمیق چند ســاله است که خود را در قالب نیت شوم و شیطانی قتل 

نمایان می کند. در کتاب حاضر نه تنها به روانشناســی قتل پرداخته 

می شود بلکه نقش ماهرانه قاتل بر جذابیت روایت داستان می افزاید. 

بدخواهی تقریبا شبیه هیچ کدام از داستان های پلیسی – معمایی که 

تا به حال خوانده اید نیســت. کونیهیکو هیداکا، رمان نویس معروف 

ژاپنی، شبِ قبل از مهاجرت در خانه خودش به قتل می رسد. اسامو 

نونوگوچی، دوســتِ مقتول، که خودش هم یک نویسنده است، جسد 

را پیدا می کند و داستان از اینجا شروع می شود. رمان بدخواهی دو راوری دارد و شامل یادداشت های دو شخصیت از روند 

بررسی این قتل است: اسامو نونوگوچی )دوست مقتول( و کیوچیرو کاگا )کارآگاه پرونده(. در این کتاب مسئله اصلی این نیست 

که قاتل کیســت؛ این ســوال که هیداکا را چه کسی به قتل رسانده به سرعت حل می شود؛ اما سوال اصلی اینجاست که انگیزه ی 

این قتل چیست؟ چرایی انجام کار در این کتاب بسیار بیشتر مورد توجه است. نکته جالب اینکه کارآگاه کاگا از همکلاسی ها و 

هم مدرســه ای های قاتل اســت، او شناخت خوبی نسبت به او دارد و همین شناخت در نهایت به وی در کشف حقیقت کمک 

می کند. البته حل معما و پی بردن به انگیزه قتل به این سادگی ها نیست. کارآگاه برای پی بردن به واقعیت سعی می کند همه 

جوانب را بسنجد، حسادت، رقابت عشقی، جایگاه اجتماعی و… . کارآگاه کاگا، روابط بین قاتل و مقتول را به طور عمیق بررسی 

می کند و به گذشــته و کودکی این شخصیت ها سرک می کشــد تا جواب های قانع کننده و درستی پیدا کند. بنابراین خواننده با 

داستانی معمایی – جنایی روبه رو است که در آن رفتار، دوران کودکی، خاطره ها و بسیاری از موارد دیگر مهم هستند.

کیل جوآکین فینیکس )جوآکین رافائل فینیکس( 
تولد: ســال ١۹۷۴ میــلادی فیلم های برجســته: فیلم 
رزماگیر، فیلم او، فیلم استاد، فیلم جوکر جوایز برجسته: 
کسب یک جایزه اسکار بســیاری از نقادان و علاقمندان 
به ســینما جوآکین فینیکس را در کنــار نام دنیل دی 
لوئیس قرار می دهند در زمینه تعهد به نقشــی که به آن 
پرداخته اند. فینیکس در سال ١۹۷۴ در پورتوریکو به دنیا 
آمد و در هشت سالگی شروع به کار بازیگری کرد. واکین 
فینیکس یک رزومه با نقش هــای به یادماندنی در حرفه 
خود دارد که بدون شک نمی توان در یک یا دو پاراگراف 
به آن ها اشاره کرد. یکی از نقش های اولیه و برجسته اش 
در فیلم رزماگیر است که در کنار راسل کرو موفق شدند 
یکــی از بهترین فیلم های تاریخی را خلق کنند. از جمله 
نقش های زیبای دیگر او می توان به نقش تئودور در فیلم 
او و نقش فردی کوئل در فیلم اســتاد اشاره کرد. آخرین 
فیلم برجسته ای که ما شاهد بازی فینیکس در آن هستیم 
فیلم جوکر است که بهترین نقش آفرینی فینیکس برای این فیلم تلقی می شود. او پس از سه بار نامزدی برای کسب 
جایزه اسکار در سال ۲٠۲٠ برای بازی در فیلم جوکر به عنوان بهترین بازیگر نقش اصلی مرد برنده این جایزه شد. 
فینیکس فعالیت حرفه ای خود را در اوایل دههٔ ١۹٨٠ به همراه برادرش ریور در تلویزیون آغاز کرد. او در آن زمان با 
نام لیف فینیکس که خودش انتخاب کرده بود، شناخته می شد. سپس در اوایل دههٔ ١۹۹٠ نام اصلی خود را انتخاب 
و بــرای نقش های مکملش در فیلم کمدی-درام به خاطرش مــردن )١۹۹۵( و فیلم دورانی قلم پرها )۲٠٠٠( نظر 
منتقدان را به خود جلب کرد. او برای به تصویر کشیدن کومودوس در درام تاریخی گلادیاتور )۲٠٠٠( نامزد دریافت 
جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر نقش مکمل مرد شد. فیلم علمی تخیلی نشانه ها )۲٠٠۲(، تریلر روستا )۲٠٠۴( و درام 
تاریخی هتل رواندا )۲٠٠۴( با بازی او در گیشه موفق بود و برای به تصویر کشیدن موسیقی دان جانی کش در فیلم 
زندگی نامه ای سربه راه باش )۲٠٠۵( نامزد دریافت جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر مرد و برندهٔ جایزهٔ گلدن گلوب شد. او 

سپس در چند فیلم ظاهر شد و برای مدتی از بازیگری کناره گیری کرد

فرهنگ

رییس پژوهشــگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: در 
خصوص تشعشــعات شــبکه تلفن همراه آگاهی بخشی 
و توجیه پذیری جامعه دارای اهمیت بســیار زیاد اســت.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پژوهشــگاه ارتباطات 
و فناوری اطلاعات؛ نشســت تخصصی بــا موضوع اثرات 
پرتوگیری شــبکه تلفن همراه بر سلامت با تمرکز بر نسل 
پنجم در پژوهشــگاه ارتباطات و فنــاوری اطلاعات برگزار 
شد. این نشســت با هدف بررسی و تبادل نظر درباره مزایا 
و معایب اســتفاده از شبکه های ارتباطی نسل پنجم و ارائه 
راهکارهای بهبود سلامت جامعه در این زمینه تشکیل شد.
در این نشست، نماینده هایی از دانشگاه، انجمن حفاظت از 
اشعه، سازمان تنظیم مقررات ارتباطات رادیویی، اپراتورها، 
سازمان انرژی اتمی و یک شرکت پژوهشی حوزه سلامت و جمعی از خبرگان پژوهشگاه در این حوزه حضور 
داشتند و به بحث و بررسی پیرامون اثرات پرتوگیری شبکه تلفن همراه بر سلامت با تمرکز بر نسل پنجم 
پرداختند.در ابتدای جلســه گزارشی از عملکرد پژوهشــگاه ICT در خصوص اقدامات انجام شده در حوزه 
اثرات پرتوگیری شبکه تلفن همراه بر سلامت ارائه شد و در ادامه سید محمد رضوی زاده رئیس پژوهشگاه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات ضمن معرفی و بیان عملکرد پژوهشگاه ICT، اظهار کرد: پژوهشگاه در حقیقت 
بازوی پژوهشــی وزارت ارتباطات اســت، به طوری که فعالیت های پژوهشی وزارت ارتباطات در این مرکز 
صورت می گیرد البته همواره در تلاش هستیم که نقش مؤثری در کل جامعه آی سی تی کشور داشته باشیم 
به عنوان مثال برگزاری همین جلسه که نمایندگان سازمان های مختلف در آن حضور دارند.وی همچنین با 
اشاره به رشد فناوری های ارتباطی به ویژه شبکه های تلفن همراه، افزود: امروزه با توجه به رشد فناوری های 
ارتباطی، استانداردســازی در این حوزه نیز رشــد کرده است و نسبت به ١٠ سال پیش، رگولاتوری بسیار 

پیشرفته تر شده است، اما هنوز به پژوهش در این حوزه باید ادامه داد.

ضرورت آگاهی بخشی درباره 
تشعشعات شبکه تلفن همراه
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رسانه های انگلیسی از فرصت محدود اریک تن هاخ برای جبران نتایج ضعیف این فصل منچستریونایتد خبر دادند.به گزارش ایسنا، اوضاع در منچستریونایتد 
خوب پیش نمی رود. توقف خانگی برابر توئنته در لیگ اروپا باعث شد که هواداران بیشتر از قبل حس ناامیدی داشته باشند. بازی های آتی با تاتنهام، پورتو 
و استون ویلا برای اریک تن هاخ تعیین کننده خواهند بود. نوشته روزنامه انگلیسی دیلی میل اگر یونایتد در این سه بازی نتایج مطلوبی را کسب نکند، مربی 

۵۴ ساله هلندی اخراج خواهد شد.

۳ بازی تا اخراج تن هاخ از نیمکت یونایتد

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران

چهارشنبه 4 بهمن 1402  12 رجب 1445  24 ژانویه 2024
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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